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摘要摘要摘要摘要： 

目的：目的：目的：目的：探讨口腔鳞癌患者血清中可溶性MHC-I 类链相关蛋白A (soluble major histocompatibility complex 
classI-related chain A,sMICA) 的表达水平及其临床意义。方法：方法：方法：方法：选用口腔鳞癌患者78 例作为实验组,19 例健

康成年人作为正常对照组,应用酶联免疫吸附定量分析法检测实验组和正常对照组血清中sMICA 的含量。结结结结果：果：果：果：

实验组血清sMICA 检出率为98.7%(77/78),其含量的95％可信区间为74.30~93.95 pg/mL,中位数为82.17 
pg/mL;对照组血清sMICA 检出率为94.7%(18/19),其含量的95％可信区间为29.48~50.30 pg/mL,中位数为

37.54 pg/mL,实验组血清sMICA 含量显著高于对照组(P<0.01)。实验组血清sMICA 含量在不同肿瘤大小、临床

分期及颈部淋巴结是否转移与正常对照组比较,差异具有统计学意义(P<0.05);而不同性别、年龄及肿瘤分化程度

两组间比较,差异无统计学意义(P>0.05)。结论结论结论结论：：：：口腔鳞癌患者血清sMICA 表达水平增高,且与肿瘤大小、临床

分期及颈部淋巴结转移相关,检测血清sMICA 的含量有助于判断口腔鳞癌患者的免疫功能状态。 
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Soluble major histocompatibility complex class I-related chain A in sera of 
patients with oral squamous cell carcinoma
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Abstract: 

Objective: To examine the expression of soluble major histocompatibility complex class I-related 
chain A (sMICA) in the serum in patients with oral squamous cell carcinoma (OSCC) and to explore its 
clinicopathological significance. Methods: Seventy-eight OSCC patients were selected as an 
experiment group, and 19 healthy persons as a control group. The sMICA in the serum in the 
experiment group and the control group was detected by enzyme-linked immunosorbent assay. 
Results: The detection rate of sMICA in the serum in the experiment group was 98.7% (77/78), with 
the 95% confidence interval 74.30-93.95 pg/mL and the median 82.17 pg/mL, The detection rate in the 
control group was 94.7% (18/19), with the 95% confidence interval 29.48-50.30 pg/mL and the median 
37.54 pg/mL. The sMICA in the serum in the experiment group was higher than that in the control 
group (P<0.01). There was statistic difference in the serum sMICA in the experiment group among the 
different clinicopathological parameters such as tumor size, disease stage and regional lymph node 
status (P<0.05), but no difference was found in gender, age, and tumor differentiation (P>0.05). 
Conclusion: The sMICA in the serum in the OSCC patients increases, and is related with the tumor 
size, disease stage and regional lymph node status. Determination of sMICA in the serum may provide 
useful information to evaluate the immune state of OSCC patients. 
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